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Nytt styringssystem for
Statens vegvesen
12. juli, den dagen dS dei fiesta av oss
starta fellesferien, fortalte fjernsyn og
radio at Hoiier-utvaiet - arbeidsgruppa
for utgreiing av «Nytt overordnet sty
ringssystem for Statens vegvesen» -
hadde iagt fram si innstiiiing. Dei forste
kommentarane m.a. fra vegdirektoren,
fortaite at dette var eit grundig arbeid
som bar fore til ein god debatt om sty-
ring av vegsektoren og Vegvesenet si
organisering.

Utvaiet bar i sine tilradingar iagt vekt
pa a ivareta to omsyn:
- God politisk styring.
- Fremje effektivitet.

Utvaisinnstiliinga vii, dersom ho biir
fuigt opp, gje bade poiitikarar og
Vegvesenet store utfordringar.
Utfordringa fra utvaiet til poiitikarane er
at poiitikarane i storre grad ma konsen-
trere seg om mai og strategiar for bruk
av midiar pa vegsektoren. Langtids-
pianiegginga skai ha 10 ars perspektiv.
Poiitikarane bade pa Storting og fyikes-
ting skai presenterast for uiike aiterna-
tiv t.d. framkomst-, miljo-, trafikktrygg-
ieiks- og distriktsstrategiar. Poiitikarane
skai veije kva strategi eiier kva deiar av
dei uiike strategiane som skai priorite-
rast ut fra poiitiske mai.

Utvaiet bar vidare gjort eit kiart skilje i
behandlinga av stamvegsaker og ovri-
ge riksvegsaker. Stamvegnettet vert
deit inn i ruter uavhengig av fyikes-
grensene, og Stortinget fastset mai og
rammer for kvar stamvegrute. Fyikes-
kommunen skai uttaie seg i stamveg-
sporsmai, men far ei sentrai roiie i prio-
riteringane pa det ovrige vegnettet.

Kontrasten er stor fra dagens situasjon

da oppmerksomheita i stor grad er ret-
ta mot enkeitprosjekt og fyikesfordeiing
av midiar.

Sjoiv om utvaiet siar fast at Veg
vesenet er ein dyktig byggherre og at yi
bar ein effektiv eigenproduksjon, fSr

forsiaga viktige konsekvensar for
Vegvesenet:

- Etaten biir mindre detaijstyrt. Vi far
storre fuiimakter og eit storre
ansvar.

- Vi ma utarbeide betre grunniags-
materiaie for poiitikarane.

- Biitiisynet far eit nytt finansierings-
og styringssystem med brukarfinan-
siering (gebyr) av verksemda, noko
som forer til storre marknadstiipas-
ning.

- Organisasjonen var skai endrast
noko siik at vi kiarare kan skiije mei-
iom forvaitnings- eiier myndeopp-
gaver og produksjonsoppgavene.

Det vii ikkje vere noka overrasking om
diskusjonen meiiom tiisette vii dreie
seg om organisasjonssporsmaiet. Det
er ikkje semje i utvaiet om korieis ein
skai skiije forvaitning fra produksjon.
Fieirtaiet foresiar at det biir oppretta ein
produksjonsdivisjon i Vegdirektoratet
og nokre regionaie produksjonseining-
ar underiagt Vegdirektoratet. Etter den-
ne modeiien skai Vegvesenet i fyika
aitsa ikkje ba produksjonsavdeiing
underiagt vegsjef. Mindretaiet meiner
at vegkontora organisatorisk bor deiast
i ei forvaitnings- og ei produksjonsei-
ning. Mindretaiet peikar pa at tunge
anieggs- og vediikeboidsoppgaver som
tunnel- og brubygging og asfaitarbeid
kan regionaiiserast, dvs. at nokre veg-
kontor skai ba kompetanse og kapasi-
tet til siike oppgSver. Pa denne maten
far vi storre effektivitet i etaten.

Utvaiet foresiar at Vegvesenet framieis

skai vere eit forvaitningsorgan og med
uendra ansvarsomrSde. Etaten bor ba

fridom til a opprette og inndra stiiiingar.
Aiie tiisette vii framieis vere statstene-

stemenn siik at dei lover, regiar og
avtaiar som gjeid statiege teneste-
menn eiies og skai gjeide i
Vegvesenet.

Det stabile for Vegvesenet er eit uen-

Knut Nauste

dra ansvarsomrade. For tenestemenn

uendra tiisetjingsviikar. Men for a sikre
eit effektivt vegvesen med eiga drift, for
a betre den poiitiske styringa av etaten
og for at vi framieis skai framsta som
ein truverdig etat for alimenta, vert det
aitsa foresiM vesentiege endringar.

Floller-utvaiet si utgreiing bor gi oss eit
godt grunniag for diskusjon. Det er vik-
tig at vi no ikkje vert «naviebeskuarar».
i debatten internt ma vi ba synspunkt
pa kva marknadstiipasninga av biitiisy
net betyr t.d. for pubiikumsservice, og
om det kan ba konsekvensar for tra-

fikktryggieiksarbeidet. ikkje berre kva
verknader bar forsiaga for oss tiisette.
Kva er argumenta for at ei produksjon-
seining under vegsjefen er ei betre ioy-
sing enn regionaie einingar? Har vi
andre argument? Er det god grunn til a
vekte utvaiet sine argument pa ein
annan mate?

Ekstrautgava av «Vegen og Vi» er eit
godt grunniag for a gjere seg opp mei-
ningar. Vii du vite meir ies NOU
1993:23, m.a. bar aiie vegstasjonar sitt
eksempiar. Mange detaijar ma
utgreiast i tida som kjem. Derfor far vi
ikkje svar pa aiie sporsmaia for boy-
ringsrunda vert avsiutta seint i baust.
Dei prinsippieiie sporsmaia er reiste og
ma diskuterast. Leiinga og tiiiitsvalde
bar ansvaret for a fa fram synspunkta.
Vi baper og trur du vii delta med gode
synspunkt.

Knut Nauste
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- Tanken bak opp-

nevnelsen som ferjekai-

mdgiver er at jeg ska!

vaere brukontoret i Veg-

dlrektoratet sin <<forIeng-

ede» arm for ferjefylke-

ne i landet. Jobben vll

ieg tro vil vaere it brings

de gods ideene og ios-

ningene videre og prove

^ forhindre at d^rlige

losninger blir valgt.

Jobben vll vel I hovedsak vaere d bringe de gode Ideer
og lasnlnger videre og prove ct forhindre at ddrllge los-
nlnger bllr valgt, sler ferjekalr^dglver Leonhard Dahl.

Leonhard Dahl, landets forste ferjekairadgiver:

En spennende oppgave!
Det er Leonhard Dahl, nyiig opp-
nevnt som Vegdirektoratets radgi-
ver i ferjekaitekniske sporsmal som
sler dette. Bakgrunnen for at stil-
iinga er opprettet, er Vegdirekto
ratets onske om a utnytte det
enkeite fylkets «spesiaiitet», og alt-
sa i dette tilfellet den erfaring og
kompetanse Leonhard Dahl og
hans mannskap sitter inne med pa
en best mulig og rasjonell mate.

- Etaten ma bruke de ressurser

som er til radighet, og med den bak-
grunn er det altsa at det er InngM
en samarbeldsavtale mellom

Statens vegvesen More og
Romsdal og Vegdirektoratet om at
jeg skal yte ferjeteknisk bistand til
alle vegkontor som onsker silk
bistand videre.

- Mine oppgaver i denne sammen-
heng vil I all hovedsak besta av inn-
samling av erfaringsmateriale, sor-
ge for informasjon fylkene i mellom
om gode og darlige losninger og
ikke minst ivareta den tradisjonelle
radgivinga, sler Dahl,

I  tillegg er han ogsa palagt a holde
seg orientert i markedet nar det
gjelder utvlkling og bruk av teknisk
utstyr, Han forteller videre;

- Vi ma bidra til at andre fylker ikke
gjor samme feil som andre har gjort
tidligere. En hensikt med ordningen
er altsa at jeg skal gi bedre og mer
ensartede losninger bade teknisk
og okonomisk innen bygging og
drift av ferjekaier.

- Alle henvendelser og rad av tek
nisk art kan gjores direkte til meg.
Jeg vil selvfolgelig ha et naert sam-
arbeid med bruavdelingen i
Vegdirektoratet.

- Oppgaven som radgiver i ferjekai
tekniske sporsmal er ingen
enmanns-jobb. Samarbeid er nod-
vendig om en skal lykkes, avslutter
landets forste og eneste ferjekai
radgiver.



Blindheimkrysset
ombygd til
rundkj0ring:

Bedre

flyt og
fcerre

uhell

Med arsd0gstrafikk pa
15 000 kjoretBy er

Blindheimkrysset et av de

mast trafikkerte i M0re og
Romsdat. Rundkjoringa bis
ferdig tidligere i sommer.

-wmm
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Overingeni0r Kjetill Kjersem
sier at dot ikke har v^rt

unormait start antall rappor-
terte trafikkkulykker i

Blindheimkrysset sett i far-
hold til trafikkmengden.

Blindheimkrysset riksveg 1 i Spjelkavika utenfor
Alesund er et av de mest trafikkbelastede kryss i Mere
og Romsdal. En rundkjoring var den beste loaning for
^ avvikle og for a fa bedre flyt i trafikken her. Likevel,
alle problem i det sterkt trafikkerte krysset er ikke lost,
sier overingenior Kjetill Kjersem.

Blindheimkrysset har lenge statt pa prioriteringslista over
nodvendige trafikksikkerhetstiltak, og i sommer ble den
forelopige siste rundkjoringa i fylket tatt i bruk. Kjetill
Kjersem sier at rundkjoringa burde vaert noe storre siden
standarden og kjorefeltene pa noen av vegene inn mot
rundkjoringa er noksa hoy. Diameteren pa solve sentral-
oya, som er beplantet og tilsadd, er 12 meter og avstan-
den mellom ytterkantene er 32 meter.

Arsdogntrafikken ligger I storrelsesorden 15 000 kjoretoy.
Trafikken til og fra tre av de store ferjesambandene i fylket
ma gjennom Blindheimkrysset. Det bonder at ferjekoene
fra sambandene Aure-Magerholm, Festoy-Solevag og
Hareid-Sulesund er omtrent samtidig i krysset. I tillegg
kommer sa lokaltrafikken, buss- og godstransporten.

- Det sier seg selv at med riksveg 1 og all gjennomgangs-
trafikk sorover og nordover I fylket. et rikt n^ringsliv og
relativt stor befolkningskonsentrasjon i omradet, ma trafik
ken bli stor her.

Det var en del ulykker i krysset for vi bygde rundkjoringa.
men vare registreringer viser at det ikke har v^rt rappor-
tert sa mange ulykker som flere hevder. Etter dette tinner
vi at det trolig ikke har veert flere ulykker i Blindheim
krysset enn det er i andre kryss med like stor trafikk.
Blikkskader har det riktig nok veert. ja vel, men dette har vi
ikke oversikt over verken her eller i andre kryss. Her kan
det tilfoyes at enkelte forsikringsselskaper ogsa har gitt
uttrykk for samme syn som oss.

Kapasiteten i krysset er nok blitt en del storre etter at vl
lagde rundkjoringa. men samtidig ma vi huske at vegen
videre til Spjelkavika er den samme. Derfor ma vi fremde-
les regne med at det kan danne seg biikoer og at uhell
kan oppsta i Blindheimkrysset fortsatt. Trafikantene ma
derfor veere ekstra oppmerksomme ogsa i framtida i dette
krysset, sier overingenior Kjetill Kjersem.

Mange bruker Vegtrafikksentralen:

Er til stor nytte
- Vart inntrykk er at stadig fleire gjer
seg nytte av del tenestene vegtrafikk
sentralen kan tilby. Det nye telefonloy-
singa pa 0175 har fort til auke i hen-
vendingar fra publikum. seier overing
enior Ivar Hoi.

Etter snart eit ars drift kan ein sla fast

at den lokale vegtrafikksentralen for
More og Romsdal. som ligg utanfor
Molde, har veert til stor nytte.
Registreringar som er gjort, syner eit

gjennomsnitt pa 40-50 henven-
dingar dagleg. Pa vinterdagar
med ras, snofokk og til domes
storm, har sentralen motteke mel

lom 400 og 500 henvendingar,
men i del rolege perlodane har det
berre vore 10-15 henvendingar. Det
syner seg og at det er sv®rt lite inn-
gaande informasjon fra publikum
Inngaande informasjon utgjer berre 1 -
2% av dei totale henvendingane.
- Etter vart syn har ordninga med regi
onal vegtrafikksentral pa Heimdal og
lokal vegtrafikksentral i More og
Romsdal fylke fungert godt. Vi ser det

som ei teneleg
ordning bade for
OSS og trafikan-
tane med ein

lokale vegtra
fikksentral i

More og
Romsdal

som orga-

niserar og
samord-

nar meldingar og
informasjon ti l stotte for den

regionale vegtrafikksentralen pa
Heimdal, seier Ivar Hoi.

Da9''9
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Una, 0ya vest i havet. Her tok vi
OSS tid til a strekke pa beina.

»

VEGSENTRALEN

Utradisjonelt tok vegsentra-
len i ar velferdsturen sin sjo-
vegen. Helt ut til de ytterste
holmer og skjaar gikk ferden.
Det viste seg at dette ble et

ju.ir'

1
VI gikk ogsa i land pa FinnBya.

IIj

popuiaart reisemal etter opp-
slutningen § bedomme. Over-
raskende var det at kun noen
fa hadde sett vart distrikt fra
den siden for.

Vi leide M/L «Sj0vakt» og vi var sa
heldige, etter god overtalingskunst,
og fa Leo Oterhals tii guide. Da visste
vi at turen var reddet og at kun vaeret
kunne hindre oss i at turen ikke ble
veilykket.

Presis kl. 0900 den 22. juni 1993 kas-
tet vi loss og ia ut fra torgkaia i Molde.
Fra da av tok Leo over mikrofonen og
trollbandt oss med sine fortellinger fra
kystmiijoet etter som ferden fortsatte
utover fjorden. Da vi rundet Julneset
og la kursen nord om Gossen med
retning mot Bud. fikk vi levende skil-

dringer fra bade gammel og ny tid pa
disse stedene.

Etter en runde innom Bud tiavn, la vi
kursen innom Buaoddden med ret
ning mot Bjornsund. Snart dukket
isbjornen pa Nordre Bjornsund opp,
og viste oss leia inn til den lune og
idylliske havna. Vi fiadde her en time
tii radighet tii a ta sma turer opp mel-
lom de hvitmaite husene. Mange nyt-
tet aniedningen til a ta seg en kopp
kaffi i soiveggen mens vi nytte den
friske havlufta.

Tiden gikk fort, og snart befant vi oss
pa veg mot Gallerskj^rene. Det var
her etter manges mening vi fikk den
store opplevelsen. Leo tok pa seg a
lose baten inn meiiom de brytende

falla, helt inn til «Roktas» grav. Alle
som var med folte en spanning og en
hoytidsstund som er vanskelig a for-
klare. Med Leo sin fortellerevne, folte
vi at vi var pa en fredet plass.
Tankene gikk tilbake til 3. aprii 1938
da det var et forrykende vaer og red-
ningsbatene gikk inn her. Vi som var
her en finvaersdag kan ikke fatte hvor-
dan dette kunne ga an.

Like sikkert som vi kom inn, var vi
igjen pa veg ut, og na var malet
Saitsteinen. Den sagnomsuste hey-
reiste holmen med den dype kloften
som skj^rer seg tvers gjennom.
Enda mer spennende ble den for oss

etter at vi fikk hore om folket som
skulle ha bodd her.

Etter at vi hadde passed holmer og
skjeer med navn som Klovningen,
Skitneskjaeret og Kraka, seig vi inn pa
havna pa Ona.
Etter en tur pa Onakalven med utsikt
nesten til Shetland samt en liten
handlerunde, satte vi kursen mot
Finnoya. Om det var en elm av sjo-
verk, eller det var av alle inntrykkene,
folte vi at na skulle det bli godt med
middag.

Godt mottatt, og en god middag fikk
vi pa "Finnoy Sj0buer».

En ettermiddagstur opp til bautaen av
Nils Finnoy, samt besiktigelse av
bans gamie motorverksted, var ogsa
verd a ta med seg.

Etter at vi hadde vaed innom havna
pa Sandoya begynte turen hjemover.
Men forst matte vi innom Lyngvseret,
fiskeveeret som har hatt sa mye a si
for Molde og som er et av de eldste
fiskeveerene pa Romsdalskysten. Fler
fikk vi ogsa en sa levende skildring av
folket og virksomheten at vi nesten
kjente lukten av tran og guano. Selv
om vi onsket a fa nyte roen og natu-
ren som preger dette lille stedet, mat
te vi bare tenke pa hjemvegen.

Da vi neermet oss Molde. var det flere
som ytret at de slett ikke hadde iyst til

a ga i land. Dette skulle vel tyde pa at
turen var veilykket.

Med Leo si skildring av «Romsdalen>>
og «Ja vi elsker dette landet» av Bj.
Bjornson, la vi til kai i Molde kl. 1600.

Til de som lurer pa hvor turen skal ga
neste ar: Legg turen til ytre strok, det
er mye bedre med lukten av sjo, tang
og tare enn eksoslukt og trafikkstoy.

Magne Blomsnes



Presisjonstransporten

Den 28 tonn store

transporten gikk
trygt og sikkert,

uten a m0te store

problemer pa

vegen til
Romsdals-

museet.

^  2° ,,eKViP^^'
aner r

Et godt forberedt arbeid
kreves om resultatet ska!
bli vellykket.

&

- Jeg tror vi nadde grensen for hva vi kan
klare pa en transport da vi flyttet det 28 tonn
tunge, ni meter hoye og sju meter brede ver-
neverdig huset. Alt gikk som planlagt og
smertefritt, nesten med rekordfart. To timer

brukte vi pa transporten fra Julsundvegen i
Molde til Romsdalsmuseet.

Det er oppsynsmann

Sigurd Solemdal ved
maskinavdelinga som I
ettertid sier seg godt for-
noyd med en ny presi-
sjonstransport i vegvesen-
regi.

Det gamle sveitserhuset fra
1907 skal om ikke sa alt for
lenge bli slik et bus i Molde
sa ut en gang i arene mel-
lom 1910 og 1920. Huset
matte vike plass for 250
meter gang- og sykkelveg.

- Vi bar riktignok batt en
del lignende og tyngre
transporter tidligere, men
aldri sa store i volum som

denne. Dette var fjerde
gangen vi fraktet et verne-
verdig boligbus til Roms
dalsmuseet. Vi bar ogsa

flere vellykkede busflytting-
er pa Sunnmore bak oss.
Noe erfaring bar vi etter
bvert tilegnet oss. Jeg tror
nok transporten kunne vir-
ke nervepirrende pa tilsku-
erne, men det sa nok verre
ut enn det var. Etter vare
beregninger skulle trans
porten ga bra, og det gjor-
de den da ogsa pa alle
mater, sier Solemdal.

Bak rattet pa den totalt 16
meter lange «ekvipasjen».
med nok av besterkrefter

under panseret, satt sjafor
Odd Erik Lonsetbagen.
Han mMe vsere bade sto-

dig banda og sikker pa
vegen, for a manovrere det

mer enn 80 ar gamle buset
sikkert gjennom Molde-
gatene. Pa det smaleste
var ikke klaringen mellom
transporten og bindringene
mer enn 30-40 cm.

- Det foltes godt da bele
transporten var vel frem-
me. Heldigvis motte vi ikke
sa mange problemer som
jeg fryktet pa forband. Jeg
badde trodd det skulle bli

vanskeligere i de skarpe
svingene opp mot sykebu-
set enn tilfellet ble. At vi

ikke brukte mer enn to

timer pa transporten var
overraskende. For vi star-

tet var jeg sikker pa at det
ville ga mange timer og at
vi i verste fall matte ta natta

i  bruk, sier Odd Magne
Lonsetbagen som ogsa tid

ligere bar veert med pa
mange store spesialtrans-
porter.

- Du vet, sier Sigurd
Solemdal, god planlegging
og et godt forberedt arbeid
kreves alltid om resultatet

skal bli velykket.



Riksveg 680 pa Tustna: Asfalt hele vegen
- Endelig, sa ordforer Hallvard Husby pa
Tustna, og skar snora. For tirsdag 24. august
kunne ordforeren markere for «all verden>> at
de siste kilometerne av riksveg 680 over oya
hadde fatt fast dekke.

Men like viktig og betydningsfullt for bygdefolket pa Leira
og brukerne av riksveg 680, er det at den ikke alt tor tra-
tikkvennlige grusvegblten na er lagt utenom bebyggelsen.

- Den gamie biten av riksveg 680 gjennom bebyggelsen
pa Leira var vanskelig, kronglete og opplevdes ogsa som
noe tratikktarlig. Ved at vegen her er lagt om og utenom
bebyggelsen er jeg viss pa at tratikken vil gli lettere og
Ikke minst vet jeg at sikkerheten tor de «myke» tratlkante-
ne er blitt mye storre. Og Igjen bar Vegvesenet gjort godt
arbeid, slo ordforeren fast tor ban klipte snora og kunne
erklaere nyvegen tor apnet.

2,6 km av den 4,1 km lange parsellen tolger den gamIe
riksvegen, mens 1,5 km er lagt utenom bebyggelsen pa
Leira. Det er ogsa bygd 410 meter med sideveger og
1 530 meter gang- og sykkelveg. Vegbredda er 6,5 meter
og tlllatt aksellast pa strekninga er satt opp tra 8 til 10
tonn. Samtidig ble tlllatt aksellast i terjetorbindelsen
Aukan-Edoy pa riksveg 669 og pa riksveg 669 pa Smola
tra Edoy til Nervlkja skrevet opp tilsvarende. Det er klart at
aksellastoppskrivinga vil ta stor betydning tor tungtratik-
ken og tore til mindre transportkostnader tor naeringslivet i
omradet, og da saerlig tor kommunene Tustna og Smola.

I veglinja er det sprengt ut om lag 45 000 kubikkmeter fast
tjell og det er gravd ut om lag 16 000 kubikkmeter myr- og
jordmasser som ikke kunne brukes til vegbygging. Det er
gatt med om lag 10 000 kubikkmeter pukk til torsterkings-
lag i veg. Veganlegget er tinanslert med ordinaere vegbe-
vilgninger og de totale kostnadene er regnet til rundt 20
milloner 1993-kroner.

- Framdritta bar gatt som planlagt. Vi bar selv statt tor all
sprenging pa aniegget, mens boring til dels er uttort med
egen borevogn og etter anbud pr. boremeter. Graving og
transport er uttort av innleide maskiner. Ellers er det a si at

samarbeidet med entreprenorene, Tustna kommune og
andre innvolverte parter bar v^rt godt, sier anieggsleder
Hjalmar Brudesetb.

Bildet over: Endelig har den siste biten av riksveg
680 fatt fast dekke, sa ordforer Halvard Husby og
skar snora. Assisterende vegsjef Paul Boiset
(t.v). Foto: Hjaimar Brudeseth.

Biidet t.v.: Mange skueiystne hadde mott fram for
d overvsere apninga. Foto: Hjaimar Brudeseth.



- Fr^ kommunen si side er vl

svaert stolte over a kunne ta

imot skulpturen «Merke»
som eln del av Mlijogata.
Statens vegvesen og kunst-
naren Arne Nost har gjen-
nom denne skulpturen gitt
OSS noe som har med Identi-

tet ii gjore. Skulpturen seler
mye om kommunen og byg-
da si historle og Identltet.

m

I

Mange hundre
hadde mett fram

denne <<Merke»-

dagen.

Ordferar Nils

Martin Sasther

deypte skulpturen i
champagne.

Kunstnaren Arne

Nest pa saxofon og batbyggar Jan Knutsen med gitar
"overleverte" skulpturen med «Bruremarsj fra 0re».

Alle foto: Magne Flemseeter

A®")?
i

Del var ord-

f0rar Nils Martin

Sffither i Gjemnes kommu-
ne som sa dette, etter at han 12. juli

1993 hadde avduka miljogateskulptu-
ren. Det gjorde han ved a doype den
7 meter hoge skulpturen i champag
ne.

Og sjolvsagt var det stor festivitas pa
Batnfjordsora denne dagen. Fleire

hundre

hadde matt fram

for a vere med pa avdu-
kinga. Tidlegare pa foremidda-

gen hadde Batnfjord juniorkorps,
ikiedd gule vegvesenskjorter, varma
opp i sentrum. Til feiande fiott marsj-
musikk deite Vegvesenet sine egne
folk ut iskrem med rund hand til bade

stor og iiten.

Jo da, stemninga var god, og
Vegvesenet prega med sine mange
aktivitetar sa absoiutt tettstaden den
ne historiske merkedagen. Med
«Merke» har Mlijogata fatt eit iande-
merke som nok vii vere med pa d for-

ster-

ke tettstaden

sin identltet.

I sin tale kunne anieggssjef
Kjeii Loen forteije at det ait under

pianiegginga vart iagt fram tankar om
a reise ein skuiptur, eit kunstverk, pa
ein sentrai piass pa staden.

denne samanheng kan vi seie at
dagen i dag er historisk. Vi har vei
ikkje i Vegvesenet si historle her i fyi-
ket tidlegare satsa pa a pynte med eit
kunstverk i denne form ved vegen.
Med omsyn til Mlijogata er vi no kom-
ne sa iangt i byggjearbeidet at dei
store iinjene er iagt. Det blir iikevei
ikkje iagt siste hand pa verket for
varen 1994, sa grunniaget for a sette
karakter pa resultatet er ikkje til sta-
des enno, sa han.

Og det var ikkje iangt meiiom ide og

handling. Prosjektieiar Aif idar
Smage, som tok initiativ til at gata og
staden skuiie fa eit kunstverk, seier

det pa denne maten:

- Ved aktivt a ta 1 bruk kunst som vir-

kemiddei vonar vi at Batnfjordsora far
eit iandemerke som skai vere med pa
a forsterke tettstaden sin identitet, og
a gjere trafikantane nyfikne. Vi vonar
og at kunstverket ska! vere kommuni-
kasjonsmiddel meiiom trafikantane
og tettstaden, og ein far tru at ingen
skai passere Batnfjordsora utan a ha
oppievd noko. Kanskje Batnfjordsora
skai i medvitet til den oppveksande
slekt 1 baksetet bii «staclen der vi

stoppa og spiste is».

Kunstverket som er utforma av

Molde-kunstnaren Arne Most og iaga
av batbyggjaren Jan Knutsen fra
Aukra, er i tre og stai og er piassert
sentrait pa Batnfjordsora, godt synieg
for dei vegfarande. Skulpturen
skai gje assosiasjonar
til meiiom anna

bat, fjeli

og fugievenger og geviret i Gjemnes
sitt kommunevapen. «Merke» symbo-
iiserer pa mange mater at Batn
fjordsora var og enno er eit trafikknu-
tepunkt.

Om sitt eiga kunstverk seier Arne
Most, etter at han saman med Jan
Knutsen forst kvitterte for oppgava
med a speie ein bruremarsj fra Ore i
Gjemnes:

- Merke skai ikkje vere ein eintydig
skuiptur. Den er sett saman av
mange delar og kan symboiisere
mange ting, slik ogsa samfunnet er
samansett, og er eit samspei meiiom
mange einingar. Forma kan symboii
sere bade venger og plog, og ikkje
minst "fruktbarhetssym
bol».

Interessa for skulpturen var det ingen
ting og utsetje pa. Noen iikte den,
andre trong tid, mens nokre igjen ga
klart uttrykk for at «Merke» ikkje fait i
deira smak. Ein eidre mann meinte

den var rar og har lite a gjere der.
Karen ved sida av derimot hadde ei

anna meining. «Flan er uvanleg og
artig, og kan vere sa mangt». Ungane
syntes ikkje a vere i tvii

- Han er fin, jubia dei!

biJteUf

m
ogsi i bsksetet

:  V/tr

'ds

SURNADAL NESTE
Forst neste ar blir Mlijogata pa Batnfjordsora ferdig.
Arsaka til at aniegget ikkje vert gjort ferdig i ar, er at det
er opna for ektramidier til aniegget. Eventueiie ekstra-
midier skai i hovudsak nyttast til tre element, beiysning,
opprusting av torget og til noko standardheving av
aniegget.

No tydar mykje pa at Skei sentrum i Surnadai pa
Nordmore er den neste staden i fyiket som kan fa miijo-
gate. Dersom pianane vert sett ut i iivet, skai den gamie
riksvegen meiiom butikksenteret og hoteiiet og den
gamie Svartvassvegen bii bygd om ti l miijogate.
Pianane gar ut pa at gata skai vere ferdig ein gang i
iopet av 1997.
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ALESUND OG GISKE TUNNEL- OG BRUSELSKAP TAPTE

Oslo byrett har nylig avsagt dom i en
sak som Aiesund og Giske Tunnel- og
Bruselskap (AgTB) hadde aniagt mot
More og Romsdal fylkeskommune og
Staten v/Samferdselsdepartementet.

Bakgrunnen for soksmalet var at
fylkeskommunen hadde utbetalt det

fylkeskommunale tilskuddet til bygging
av Godoytunnelen direkte til Statens
vegvesen More og Romsdal. AGTB

krevde disse pengene overfort til seg.
Bade Fylkeskommunen og Staten ble

imidlertid frifunnet.

tmise BoMpon

Fylkestinget fattet 9. desember 1986
f0lgende vedtak: «M0re og Romsdal
fylkeskommune yter eit eingongstll-
skot pa 20 mill. 1986-kroner til
Aiesund og Giske Tunnel- og Bru
selskap A/S med innbetaling forste
aret etter at fastlandssambandet til

Godoya er etablert.»

Avtalen mellom AgTB og Staten om
bygging av Godoytunnelen gikk ut pa
at Vegvesenet skulle ivareta byggher-
re- og kassererfunksjonene for anleg-
get. Vegvesenet forskutterte utgiftene
mot refusjon fra AGTB. AGTB fiadde
pa sin side inngatt byggelansavtale
med Sparebanken More og
Sunnmorsbanken AS.

Pa det forutgaende prosjektet
Alesund-Ellingsoy-Giske hadde
AGTB ogsa statt for utbetalingene.

Fra hosten 1988 fikk AGTB okono-
miske vansker og i februar 1989,
umiddelbart etter apningen av
Godoytunnelen, stoppet de to banke-
ne for ytterligere trekk pa byggelanet.
Dette forte igjen til at Vegvesenet
ikke fikk dekning for forskutterte
belop. Flosten 1989 utgjorde Veg-
vesenets tilgodehavende ca. 34,5

mill, kroner. Det var fare for at dette

matte dekkes inn ved tilsvarende

reduksjoner i bevilgningene til riks-
vegformal i More og Romsdal.

Pa denne bakgrunnen vedtok fylkes-
utvalget 20. november 1989 folgen-
de:

"Eingongstilskotet til Aiesund og
Giske Tunnel- og Bruselskap AS stort
kr. 20 mill, i 1986-kroner, i samsvar

med vedtak i sak T-115/86 pkt. 4, bllr
betalt ut i manadsskiftet november/-

desember 1989. Belopet overfores til
Statens vegvesen More og Romsdal
som byggherre og kasserar for anleg-
get.»

Belopet ble sa utbetalt 11. desember
1989 med kr 24 555 000,-.

Vegdirektoratet hadde pa forhand
garantert at utbetalingen hadde befri-
ende virkning for fylkeskommunen.

I  soksmalet mot fylkeskommunen
anforte AgtB for det forste at fylkes
kommunen, i henhold til forvaltnings-
rettslige prinsipper, jfr. forvaltningslo-
ven § 35, ikke hadde lovlig adgang til
a endre vedtaket av 9. desember

1986 om at tilskuddet skulle utbetales
til Agtb.

Retten la til grunn at sporsmalet om
omgjoring-/ endringsadgang etter for-
valtningsloven § 35 forellgger, beror
pa en interesseavveining. Retten
kunne vanskellg se at fylkesutvalgets
vedtak om utbetaling direkte til Veg
vesenet, innebar noen ulempe for
Agtb. Retten mente at tilskuddet
havnet der det skulle i henhold til

avtale mellom AGTB og Samferdsels-
departementet. Retten mente ogsa at
vedtaket innebar en apenbar okono-
misk fordel for AGTB i form av sparte
renter ved at tilskuddet ble utbetalt
tidllgere enn forutsatt. For fylkeskom
munen innebar ogsa vedtaket bety-
delige fordeler. For retten syntes det
som om det utelukkende var hensy-
net til de to byggelansbankene som
talte mot adgang til endring/omgjo-
ring av vedtaket fra 1986. Retten fant
det imidlertid tvilsomt om hensynet til
bankene overhodet var relevant ved

denne vurderingen.

Retten konkluderte med at interesse-

avveiningen viste at de hensyn som
talte for endring/omgjoring veide
vesentlig tyngre enn de som talte

RETTSAK MOT FYLKESKOMMUNEN OG STATEN
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mot. Vilkarene etter forvaltningsloven

§ 35 var dermed oppfylt.

Agtb hevdet alternativt at utbetaling
av tilskuddet til Vegvesenet var i strld
med den inngatte avtale om prosjek
tet mellom AGTB og Samferdsels-
departementet. Retten sa det imidler
tid slik at denne avtalen ma tolkes

etter sin ordlyd, nemlig at AGTB for-
pliktet seg til a stille til disposisjon for
vegsjefen i More og Romsdal tilstrek-
kelige midler til a finansiere prosjek
tet, inkludert fylkeskommunens til-
skudd. Fylkeskommunen kunne der
med med befriende virkning betale til
skuddet direkte til Vegvesenet. Det
ble ogsa lagt vekt pa at Vegvesenet
var kasserer for aniegget.

I soksmalet mot Staten hevdet AGTB
at Vegvesenet, som kasserer for pro
sjektet, fungerte som <<betalingska-

nal» for AGTB og som sadan var
avskaret fra a motregne fylkeskom
munens tilskudd i Vegvesenets krav
mot selskapet. Retten mente imidler
tid at det ikke kan oppstilles generelle
regler om at banker og andre beta-
lingskanaler er avskaret fra a motreg
ne. Retten slo ogsa fast at Veg
vesenets rolle i prosjektet ikke kunne
likestilles med bankers eller megle-
res. Retten fant det derfor tvilsomt om

de begrensinger som gjelder bankers
og megleres motregningsadgang
kunne komme til anvendelse i denne

saken. Retten la ogsa vekt pa at til
skuddet uansett kom prosjektet til
gode "krone for krone» og at AGTB i
avtale med Samferdselsdeparte-
mentet hadde forpliktet seg til a stille
tilskuddet til disposisjon for Veg
vesenet.

Etter dette ble bade fylkeskommunen
og Staten frifunnet.

Bakgrunnen for soksmalet var at fylkes
kommunen hadde utbetalt det fylkeskom
munale tilskuddet til bygging av Godoy
tunnelen direkte til Statens vegvesen.
Agtb krevde dIsse pengene overfort til
seg.

Staten hadde ogsa gatt til motsoksmal
mot Agtb med pastand om AGTB
skylder Staten det belop som selska
pet matte bl i tilkjent i hovedsoksmalet
med tillegg av kr 10.675.983,33.
Denne pastanden var ikke imotegatt
av Agtb. I samsvar med resultatet i
hovedsoksmalet, avsa retten fastset-

telsesdom for at AGTB skylder Staten
kr 10.675.983,33.

Agtb ble l tillegg domt til a erstatte
fylkeskommunens og Statens saks-
omkostninger med tilsammen kr.

46.000,-.

Dommen er anket.

Ay Torbj0rn Hauso
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Svanviken barnehage, Eide fekk prisen i fjor.
Kven fir den i ar?

«Handlingsprogram for
trafikktrygging i More
og Romsdal 1992-95»
var endeleg sluttbe-
handla i fylkestinget
14. oktober 1992.

Sidan talelista vart

lang og tida vart for
knapp, onskte politik-
arane a kome tilbake

til temaet ved eit sei-

nare hove, med til-

strekkeleg avsett fid
til debatt. Som opp-
folging av dette er
trafikktrygging sett
pa dagsorden til

tingsamlinga i Geir-
anger til hausten.

Fylkestrafikktryggingsutvalet

(FTU) som 6g star bak «Handlingsprogram for trafikktryg
ging i More og Romsdal», har fatt i oppgave a sorgje for
program og opplegg elles for «Trafikktryggingsdag pa fyl
kestinget".

Fylkestrafikktryggingsutvalet (FTU) er eit underutval av sam-
ferdselsutvalet, oppnemnd av fylkesutvalet. FTU har ansva-
ret for a koordinere trafikktryggingsarbeidet i fylket, og det
skjer i forste rekkje gjennom arbeidsdokumentet til utvalet,
"Flandlingsprogram for trafikktrygging i More og Romsdal».

"Flandlingsprogram for trafikktrygging" er ikkje noko sam-
la oversikt over trafikktryggingsarbeidet i fylket, men eit
dokument som tek for seg trafikktryggingsaktivitetar som
elies ikkje ville ha skjedd innanfor dei einskilde etatane sift
ansvarsomrade, og pa tvers av sektorar og etatar.
Tiltakslista har ulike etatar som ansvarlege for oppfol-
ging/gjennomforing, slik som politiet, biltilsynet, Trygg
Trafikk, driftsavdelinga ved vegkontoret, fylkesskolesje-
fen. Statens Utdanningskontor m.fi.

Fylkestinget loyvde over langtidsbudsjettet for fylkesvegar
for perioden 1990-93 ca. 1 mill, kroner pr. ar til oppfolging
av «Handlingsprogram for trafikktrygging". For 1994-97
ligg det no fore forslag om ei tilsvarande loyving, som skal
opp i fylkestinget i juni.

FTU er eit politisk utval, sa i praksis er det sekretariatet til
FTU og "Arbeidsgruppa til FTU" som er ansvarlege for
den konkrete planlegginga av «Trafikktryggingsdagen».
Arbeidsgruppa er sett saman av ein politikar, representan-
tar fra politiet og biltilsynet, sekretariatet til FTU (ved veg
kontoret) og Trygg Trafikk-sekret^ren i fylket. Denne
gruppa skal leggje tram for FTU eit forslag til program for
endeleg godkjenning i juni.

Som hovudtema for etatane sine innlegg i tingsalen har vi
foreslatt

- Etatane sitt arbeid med grunnlag i fylket sitt
«Flandlingsprogram for trafikktrygging".

- Eit overordna mal er a informere om kva som kjem ut
av dei loyvingane som er sett av til oppfolging av
"Flandlingsprogram for trafikktrygging" og gjennomfo-
ring av trafikktryggingstiltaka som inngar der.

Det er ikkje avgjort kva for ein av dagane av tingsamlinga
vi far til disposisjon, da fylkesutvalet ma godkjenne pro-
grammet. Vi har fremja onskje om a kunne disponere siste
halvdel av andre dag av tingsamlinga.

Trafikktryggingsdagen er tredelt, med innlegg i tingsalen
og utstillingar og demonstrasjonar utanfor tingsalen.

Innlegga i tingsalen vil vere pa ca. 3 timar, og det er vare
lokale «ildsjeler» innanfor trafikktryggingsarbeidet som vil
informere og orientere om dei ulike etatane sin innsats.

Vegsjef Eivind Vollset vil orientere om trafikktryggingsar
beidet i Statens vegvesen.

Vi har og teke sikte pa a demonstrere eit konkret prosjekt
for politikarane, «Det gule er det kuule". Trygg Trafikk og
representantar fra politikamra i fylket har starta opp dette
prosjektet om refleksbruk og haldningar for 2.-4. klassing-
ar, i samarbeid med lokale teatergrupper. Dei reiser rundt
pa skolar og viser eit teaterstykke med samspel fra tilhoy-
rarane, som har vist seg a vere vellukka. Forelopig er det
te prosjektet starta opp pa Sunnmore og i Romsdal.

Som avslutning vil FTU-leiaren dele ut «Trafikktrygging-
sprisen for 1993», som er lyst ut i desse dagar. Dette er
ein arleg pris pa kr 10 000,- som er oppretta av fylkestra
fikktryggingsutvalet, og som blir delt ut i samband med fyl-
kestingsamling.

Utanfor tingsalen har arbeidsgruppa til FTU lagt opp til ein
utstillingsdel, der dei einskilde etatane har hove til a pre-
sentere seg sjolve og utvalte satsingsomrade.

Politiet og biltilsynet har lagt opp til demonstrasjon av kon-
trollutstyr og aktivitetar pa veg til Geiranger forste dagen
av tingsamlinga.

Biltilsynet vil og stiile med sin nyinnkjopte utstiliingstil-
hengar med sikringsutstyr, og demonstrere airbag, sik-
ringsnett for barnevognbager, bilstolar for barn, med meir.
Denne hengaren er eitt av dei tiltaka FTU har prioritert og
deivis finansiert i ar.

Ruth Myklebust
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Kjempebra

- Nd kan vi sykle pa skolen
hver dag uten ̂  vaere redde
for bilene som suser forbi i

full fart. Den nye gang- og

sykkelvegen er kjempebra,

jublet en liten bukett skole-

elever etter at medelev Ulf

Nygard hadde foretatt den

offlsielle dpninga pa
Skalahalvoya.

Og ungdomsskoleeleven fra Vagsetra barne- og ung-
domsskole utenfor Molde, ble dermed ogsa en historisk
person. For det var forste gang i Statens vegvesen More
og Romsdal sin historie at en ungdom foretok en vegap-
ning, og det var ogsa forste gangen at ferdigstillelsen av
en gang- og sykkelveg ble markert pa denne maten.

Apningsdagen ble 250 elever og laerere, 6-arlnger og
andre Invltert pa sykkeltur fra skolen og tram til kllppstedet
ved Skalasenteret. Vel fremme vanket det boiler, brus,
gaveposer med skolematerlell og refleks og sykkelsjekk
pa samtllge.

I sin fine tale til medelever og laerere, takket Ulf Nygard
foreldre og andre som bar staff sammen og kjempet for
gang- og sykkelvegen og Statens vegvesen for arbeldet.

- VI er veldig glade for at vegen endellg er ferdlg. Jeg far
hape at flere og flere benytter seg av gangvegen til skolen
Istedet for bussen. Sykling er gratis, mens buss koster
penger. Hvis en famllie fiar en elev pa Vagsetra barne- og
ungdomsskole og eleven sykler pa skolen hver dag, spa
rer famlllen 2 200 kroner. Vegen bar og en mlljomesslg
side som er viktlg. Den er en utfordring til de voksne som
nok broker den mlljoflentllge bllen alt for mye, sa Ulf
Nygard mellom annet for ban skar snora, godt asslstert av
sine yngre medelever, 1. klasslngene Morten Eldem og
Marianne Lie Monsas.

Den 1 530 meter lange gang- og sykkelevegen mellom
Vagsetra og Skalasenteret bar kostet om lag 3 mlllloner
kroner, 900 000 kroner mindre enn beregnet. Anieggstlda
bar strekt seg fra desember 1992 til august 1993, en
maned kortere enn planiagt.

I  Innevaerende ar vll det bll brukt rundt 10 mlllloner pa 4
km ny gang- og sykkelveg I fylket, og med den utbygglnga
som er gjort de siste arene llgger. More og Romsdal blant
de fremste I landet.

Ulf Nygard ble historisk da han skar snora. Han ble godt
assisted av 1. klasslngene Moden Eldem og Marianne Lie
Monsas.

m

Sykkelturen glkk tra skolen til Skalasenteret.

Etter sykkelturen ble
300 unger og andre
trakted med boiler,

brus og en gave pose.

- Nar det gjelder gang-
og sykkelvegen mellom
Vagsetra og Skala
senteret speslelt, er jeg
glad for at dette prosjek-
tet er ferdlg. Mange bar
ventet pa vegen som vll
bety mye for traflkkslkkerbeten, sler anleggsjef Kjell Loen.
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SPESIALTILBUD TIL ANSATTEI
Ansatte i Statens vegvesen
Mare og Romsdal har na
muligheten til a fa kjape
treningsdrakt/overtrekks-
dress i original ICI Tacteli-
stoff. Dressen, som er hel-

foret og praktisk og beha-
gelig, har meget god pass-
form. den er left og slite-
sterk, gir utmerket beskyt-
telse mot regn og vind
samtidig som stoffet poster
og forblir tort.

Dressen (se biidet) er bla,
hvit og rod og har praktiske
sideiommer med glidelas.

Pa grunn av at produsen-
ten ikke kunne levere dres

sen med riktig gulfarge, er
det bestemt a skifte ut det

gule feltet pa jakka med
hvitt. Foret i ermene er

BESTILLINGSSEDDEL returnerer do til:

Statens vegvesen More og Romsdal
Bedriftsidrettslaget
Fylkeshuset, 6400 Molde

Sett et kryss og dressen bllr din.
Med logo kr 375,- □ Str.: I I S, M, L. XL, XXL
Uten logo kr 700,- □ Str.: I I 8, M, L. XL, XXL

Adresse:

glatt. Vart etatsmerke vil bli
trykt pa brystet pa jakkens
venstre side. Buksen er
bla, har glidelas og strikk
nederst pa foten.
Lommene har glidelas.

For a fa dresser med topp
kvalitet, ma dessverre pri-
sen pr. dress med logo
okes fra kr 300,- til kr 375,
mens prisen pa dress uten
logo bllr kr 700. Fortsatt er
tilbudet meget godt!

Bestillingsfristen er 30.
septemberl

Rolf Arne Hamre i Statens
vegvesen sin nye

treningsdress.

Poststed
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0KT POLITIKONTROLL
I Norge viser en rapport fra Transportokonomisk institutt
(T0I) at okt politikontroll pa vegene er en bra mate a fa
redusert farten pa. Ef eksperiment med intenslv politiover-
vaking av vegstrekningen Kjeller-Bjorkelangen i Akershus
hosten 1991, viste reduksjoner i fartsnivaef hele atte uker
etter at kontrollperioden var avsluttet.

Ogsa automatisk trafikkontroll (ATK-overvaking) har redu-
serende effekt pa kjorefart og ulykker. En T0l-rapport fra
1991 viser at ATK-overvakingen har fort til en klar fartsre-
duksjon pa enkelte steder, i s^rlig grad har overvakingen
virket pa de hoye hastighetene. Undersokelsen er gjort i
Telemark, pa en veg med mye fjerntraflkk. Resultatene
kan derfor ikke uten videre generaliseres til veger med
mye lokaltrafikk.

I Oslo ble 585 000 kjoretoyer ATK-kontrollerte over en
periode pa 108 dager i 1992. Resultatet var 3 777 overtre-
delser (2,8 mill, kroner i boter). Antall personskadeulykker
viste en nedgang pa 47 % i forhold til aret for.

q/i £ratuterer ■

50 dr
Tore Andersen, Molde
Edmund Nerland, Eresfjord

60 dr
Jostein Sandnes, Afarnes
Jorunn Br& Oksavik, Flareid

7. oktober
10. oktober

4. november
12. november
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MILj0VENNLIG VEGMERKING —
I vart fylke merkes det ̂rlig opp ca. 3000 km langsg^ende linjer pa riks- og fylkesvegene.

Dette ble tidligere utfort med losningsmiddelbasert vegmerkemaling,
som kanskje bar vaert en av de mest miljoskadelige aktiviteter i Vegvesenet.

Vegvesenet har derfor palagt seg
selv a avvikle bruk av vegmerkema
ling med lesningsmiddel i lepet av
NVVP 1994-97. Ved valg av mer mil-
jemessige alternativer innenfor den-
ne deien av var virksomhet er det

ogsa viktig at vi orienterer oss mot
bruk av mer varige vegmerkeproduk-
ter.

Som et av alternativene til erstatning
av losningsmiddelbasert vegmerke
maling, har vi valgt a satse pa en 2-
komponent maling (kaldplast) som
kantlinjeoppmerking. Til oppmerking
av midtlinje vil vi oke omfanget av
bruk av termoplast. Denne oppmer-
kingen blir i dag utfort av entreprenor.
I  tillegg mener vi at det bar finnes
anvendelse for noe bruk av vannba-

serte malinger eller andre typer
malinger med redusert mengde iose-
middel.

Vi har foretatt en enkel ombygging av
begge merkebilene til ogsa a kunne
merke med 2-komponent maling med
godt resultat.

Det er tredje sesongen vi legger dette
produktet i stort omfang som kantlin
jeoppmerking. Ut ifra maleresultater
av refleksjonsegenskaper i morket og
visuelle bedomminger viser det seg
at produktet, pa store deler av vart
vegnett, tilfredsstiller de kravene som
er satt til et mer varig vegmerkepro-
dukt.

Utslipp av losemiddel her i fylket er
de senere arene redusert fra 60 000 I

til 6000 I, en reduksjon pa 90 %.

Steinar Vestnes

Her legges kantlinjemerking med
2-komponent maling.

Aktiviteten har veert stor denne sesongen.

Dyster
vegdekorasjon
pa riksveg 1
i 0rsta

Om det er ungdom sitt lettsinn, leik
eller meir malretta frambering av
straumar i tida, treng ein ikkje ta
noko stilling til. I alle fall fekk mange
vegfarande ei klar paminning om
ein tragisk bolk i var n^re fortid som
del fleste av oss trudde for alltid var
omme.

Med bensin og fyrstikker pa asfalt
vart denne vegdekorasjonen skapt
ein varkveld i mai pa riksveg 1, 2 km
fra 0rsta sentrum. Medan «balet»

brann matte trafikantane koyre inn

pa vektplassen for a kome forbi.
Tilhovet er meldt til politiet og saka
er oppklara. Eit asfaltfirma fekk
arbeidet med d sproyte og stro over
hakekorset slik at det ikkje syner i

dag. I tillegg til eit oppgjer med poli
tiet reiser Vegvesenet krav om at
dekoratorane betalar for arbeidet

asfaltfirmaet utforde.

Arnold Hustad
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VANNRETT 76 Se ill. LODDRETT 78 Frukten

1 Leker 77 Gubbe 1 Fugl 79 Endepunkt
3 Se ill. 79 Bil fra Polen 2 Kvarter 81 Palydende
14 Ordne 80 Lekser 3 Av garde 82 Springkjelde
15 Klar 85 Krype 4 Fine 83 Blad

16 Vektenhet 88 2740 5 Hakker 84 Dyr

17 Uthus 89 Tumler 6 Sand 85 Le

18 H0ylager 91 Ensom 7 Vindkast 86 Netto

20 FInnes i vegbanen 94 Se ill. 8 Idrettsmenn 87 Drikk

23 Parat 96 Frakk 9 Tall 90 Fott0y

24 Klage 97 Hovedstad 10 Forbilde 92 Guttenavn

25 Anmodet 99 Vladukt 11 Kopiere 93 Svensk skuespiller
26 Prinsesse 100 Skuespiller 12 Beyelige 95 Kj. tegn

27 Toalett 102 Like 13 Eventyrfigur 98 Slit

29 Fiskeredskap 103 Yter 20 Se III. 101 Pikenavn

30 Glo 104 Forsamling 21 Spiser 102 Bukkene

31 Fjellovergang 107 Tyve 22 Betegnelser 105 Avmalt

34 Konsekvensene 109 Lyd 27 Hovedstad 106 Plate

39 Fuglen 112 Smile 28 Se ill. 108 Ambolt

40 S0ke 113 Hull 30 Maktet 110 Pukk

41 Skodde 115 Redskap 32 1 bus 111 Bollg

42 Ra 119 Hytter 33 Mens 114 By i Italia

43 Etterkommer 121 Profet 35 Kommune i M & R 116 Tresort

44 Guttenavn 122 Innehaver 36 Spille i 117 Fugl

47 Stykket 123 /E 37 Klosterforstander 118 Niva

48 Gruggete 125 Anlepe 38 0y i M & R 120 Hvile

50 Tjenestejente 126 Paskudd 44 Sykdom 124 Kj^rllghetens gud
51 Epidemi 127 Idet 45 Omtrent 129 Verktoy
52 Ake 128 Like 46 Agitere 132 Pronomen

54 Antrekk 130 Blest 47 Apostlenes hester 135 Brodere

55 Domstol 131 Se ill. 49 0y i Middeltiavet 136 Like

57 PIkenavn 133 Blokk 53 St0tte 137 Hast

59 Stiften 134 Om Igjen 56 Betiov

60 Stoppe 135 Glansen 57 Bambusskudd

63 Mas 138 Hjortedyr 58 Like

64 Datter av Zevs 139 Se ill. 61 Flyplass
65 Loppekasse 62 Bibelsk navn

66 Stoff 65 0yne
67 Fyr 68 Ta av

69 Formuende 70 Skalldyr
71 Tittel 71 Oss

74 Plate 72 Tinn

75 Spor 73 Svarord
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VINNERE BLE:
1. Turid Thomasgard, Molde
2. Halgeir Brudeseth, Molde
3. Patter K. Vatne, 0rsta

Vi gratulerer vinnerne.
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De tre f0rste riktige l0sninger premieres
mecJ 2 Flaxlodd.

L0sningen legges i konvolutt merket
"Vegkryss nr. 4 - 93« eg sendee

Vegkontoret
Fylkeshuset
6400 Molde

innen 5. oktober 1993

Innsender:.

Adresse:.

Postnr.; Poststed:
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Rundt om

i fylket

Det finnes mye vakker markblomster langs vegnettet i
fylket vart. Dessverre tar vi oss sa altfor sjeiden tid I
var travelhet til a nyte livet og blomsterprakten i veg-
grefta. Dette bildet bar vi hentet fra Smela. Vakker
hvitklever, tiriltunge og rodklover lyste mot oss full av
optimisme, da vi endelig fikk oynene opp for hva veg-
kanten skjulte og hva kantklipperen hadde spart.

ccttdai

i S(A€nc<^
Svenskene prover na ut

en ny type fartsmaling.
Nar bilforerene passerer

et skilt, kan de automa-
tisk lese av sin egen fart.
De blir ikke botelagt om
de kjorer for fort, men
enkelte steder vil politiet
dukke opp et par kilome
ter unna med radarkon-
troller. Da bar bilforeren

alt fM en paminnelse
om bvor fort ban kjorer,
og bar fatt en sjanse til a
redusere farten, forteller
informasjonssjef Perry
Hakansson i NTF.

'Det

La oss bare ta med at

det kjores fortsatt fort og
at tallet pa trafikksyndere
okte betraktelig fra i fjor
sommer til i ar. I juli knep
utrykningspolitiet 4705
rakjorere pS vegene,
mot 3969 i samme perio-
de i fjor. La oss bare sla
fast at det koster a veere

tung pa pedalen. Mellom
300 og 3000 kroner ma

du ut med, alt etter bvor

mye for fort det gar, og
kjores det 40 % over

fartsgrensa rykesr forer-
kortet - bare for a ba

sagt det.

SWe et ̂t^cCt
'Tton^idccacC 6^uc
Gamie Nordsund bru i

Kristiansund er et vak-

kert byggverk. Men den
bar gjort sin tjeneste, og
star i dag tilbake som et
monument over en

svunnen tid. Det er gjort
mange framstot for a
fjerne brua, og mange
ideer til «etterbruk» er

lansert. Men det ser ut til

at gamlebrua fortsatt blir

staende en stund. Og
inntil den blir revet vil det

vaere stengt for all ferd-
sel pa brua.

Det dukker stadig opp
nye reklameskilt. Dette
eksemplet bar vi bentet
fra turistbygda Hellesylt
pa Sunnmore. En kan
mene bva en vil om skil-

tet, bade nar det gjelder
opplysningsverdi, sted,
form og farge. Et spors-
mal som diskuteres er

om det er lagt vekt pa at
et serviceskilt bor passe
inn i med den ovrige skil-
tingen, arkitektur og be-
byggelse langs vegen.
lallefall bar skiltet vakt

en del diskusjon og arge
avisinnlegg i lokalavisa
pa Hellesylt.

S<MUKeK^fumte
Sommeren er over for

denne gangen, men vi
drister oss likevel til a

ta med dette bildet fra

en av sommerens mange utfluk-
ter. Bildet stammer fra Kristiansund, der sek-

sjonsledere i biltilsynet i More og Romsdal og
Trondelags-fylkene badde sin regionssamling. En tur
til det gamIe fiskev^ret Ringbolmen ble det tid til.
Selvsagt ble det servert skikkelig Kristiansundskost -
bacalao - i den gamIe klippfiskbrygga. Rapportene
forteller om en vellykket samling, et minneverdig mal-
tid og fin tur i trivelige omgivelser i godt vaer.

Statens vegvesan
More og Romsdal


